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Vážení čtenáři,

v rozsáhlém listopadovém newsletteru najdete
pozvání na motorkářský společenský večer,
představení kabinetu fyziky, článek o zlaté
expedice DofE v Brdech, řadu skvělých příležitostí
od stipendií na studium v zahraničí po
Středoškolskou odbornou činnost a také měření
rychlosti šneka, pravidelné zprávy o dění                
v němčinářské sekci a mnoho dalšího.
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„Hej,“ ozvalo se za mnou, „jdeš na sraz?“ Netuše co se děje a kdo na mě mluví, pomalu jsem
se otočil a spatřil statnou postavu. Měla mohutné černé boty, temné kožené kalhoty a z hrudi
na mě koukalo logo Pink Floyd. Přes široká ramena byla přehozená motorkářská bunda     
a zpod vousů se doširoka usmívala drsná chlapská tvář. Z mé reakce se muž hurónsky
rozesmál a pak řekl: „Hoď něco na sebe a vyraž 29. listopadu na Maniny. Motorky, hudba,
společnost, prostě něco co si nechceš nechat ujít.“

Vážení studenti, rodiče i příbuzní, zaměstnanci školy a mnozí další,
dovolujeme si Vás pozvat na tradiční Společenský večer. Tento rok se koná 29. 11. 2024     
v prostorách Kulturního domu/zařízení Domovina (Maniny). Tématem je Motorkářský sraz,
zvolte ohoz a přijďte si užít hudbu, tanec a mnohý další kulturní program. Ideální příležitost jak
lépe poznat spolužáky ze třídy, paralelky i ty mimoročníkové, či se trochu neformálněji potkat    
s učiteli a „všemi těmi dospělými.“
Lístky stojí 250Kč (na místě 300Kč) a jsou k sehnání u septimy A (105), přes sociální sítě a na
Svačinkách. Pro sezení nabízíme v prodeji i místenky (50Kč).
Po celou předspolečňákovou dobu pro Vás bude náš ročník s láskou připravovat Svačinky,
většinou dvakrát týdně o velké přestávce před ředitelnou. Těšit se můžete na tradiční buchty,
sladké i slané pochoutky a občasná překvapení.

S láskou k oleji a hluku motorů
Septimy

Uvidíme se při plesání!

Pro informace a nejžhavější novinky sledujte Společňák na:
Instagramu @spolecnak2024
Facebooku Arcibiskupské gymnázium v Praze

Srazíme se na Maninách

Vážení rodiče,

shrnujeme pro vás podrobnější informace o fungování Rady rodičů, cílech na tento školní rok
včetně instrukcí, jak se stát členem a platbě. Rád bych Vás seznámil s fungováním Rady
rodičů v novém školním roce. Další informace najdete na www.rrag.cz.

Budeme rádi, pokud se zapojíte jak osobně tak i finančně, a námi společně vybrané prostředky
budou moci být použity ve prospěch projektů a aktivit pro naše děti.

S pozdravem,
Ondřej Tomala
Předseda Rady rodičů při Arcibiskupském gymnáziu

Rada rodičů AG

https://www.instagram.com/spolecnak2024?utm_source=ig_web_button_share_sheet&igsh=ZDNlZDc0MzIxNw==
https://www.facebook.com/arcig
http://www.rrag.cz/


RADA RODIČŮ AG 
CO DĚLÁME A PROČ JE VAŠE AKTIVITA
DŮLEŽITÁ 

JAK FUNGUJEME 

CO PODPORUJEME 

za vaši podporu 
činností ve prospěch
studentů AG

 

•
•

web: www.rrag.cz
email: info@rrag.cz 

Uvítáme vaše podněty

Jsme dobrovolný spolek rodičů, který pružně
podporuje aktivity ve prospěch studentů a školy 
Podporujeme vzájemnou komunikaci mezi rodiči, se
studenty, školou a zřizovatelem 
Jednáme jménem členů RR 

Fungujeme nově jako SRPŠ Každá třída si volí dva
zástupce do výboru RR 
Zástupci tříd aktivně působí ve výboru a v pracovních
skupinách, přinášejí podněty rodičů, spolurozhodují o
aktivitách a informují ve třídách 
Vítaná je i aktivita ostatních rodičů, kteří chtějí cíleně
pracovat na konkrétním projektu 

Hledáme designéra 
nebo architekta z řad
rodičů, který by nám
pomohl vytvořit
koncept nových chillout
zón na AG. 

Pro další aktivity
oceníme pomoc
grafika pro propagační
materiály, 
redaktora newsletteru
nebo správce webu.

Být členem RR           
a uhradit členský
příspěvek 
Být zástupcem třídy 
Aktivně pracovat na
konkrétním projektu,
o který máte zájem 

QR kód 500kč 
za 1 dítě 

QR kód 800kč 
za 2 děti 

QR kód 1000kč 
za 3+ dětí 

JAK SE
ZAPOJIT 

HLEDÁME 

KONTAKTY 

Organizačně a finančně podporujeme stávající
projekty, např.:

o Cenu RR pro studenty a profesory za
mimořádnou činnost 
Challenge RR „Naše skvělá třída“ 
Solidární žákovský fond
Maturitní ples 

V 2024/25 bychom rádi iniciovali nové projekty,
především:

Vybavení a zútulnění společných prostor AG,
vytvoření nových chill out zón
 Posílení spolupráce s Parlamentem AG a cílená
podpora studentských projektů

1. Vyplňte elektronickou přihlášku na www.rrag.cz/o
nás/jak se stát členem, protože každý spolek musí
evidovat své členy 
2. Uhraďte členský příspěvek dle počtu studujících dětí
na AG: 500 Kč za první dítě, 300 Kč za druhé, 200 Kč za
třetí, 0 Kč za další. Členský příspěvek můžete uhradit přes
QR kód nebo na třídních schůzkách.

KDO JSME 

JAK SE STÁT ČLENEM 

DĚKUJEME 

http://www.rrag.cz/
https://www.rrag.cz/o-n%C3%A1s/kontaktn%C3%AD-formul%C3%A1%C5%99
https://www.rrag.cz/o-n%C3%A1s/jak-se-st%C3%A1t-%C4%8Dlenem
https://www.rrag.cz/o-n%C3%A1s/jak-se-st%C3%A1t-%C4%8Dlenem


Příležitosti

Vybírejte z příležitostí na  www.arcig.cz/tema/prilezitosti

15+ Dobrovolnické centrum Fakultní nemocnice v Motole
Dobrovolnický program má vnášet do nemocnice více radosti, sdílení, posilovat
duševní pohodu pacienta a jeho postoj k aktivní spolupráci na uzdravení. Dobrovolník
může pomoci překlenout náročné chvíle a přispět k lepšímu průběhu a efektu léčby. 
Mladší studenti se mohou zapojit do společných skupinových programů na základě
aktuální nabídky, kterou rozesílá zájemcům Dobrovolnické centrum.
Starší (17-18 let) dobrovolníci mohou pravidelně docházet za pacienty na oddělení,
dny a časy si mohou určovat sami.  
Součástí podpory v léčbě je i zooterapie, po předchozí domluvě lze  zapojit i svého
domácího mazlíčka.
V případě zájmu kontaktujte koordinátora z FN Motol Jonáše Vejdělka, který se vás
ujme a individuálně s vámi nastaví spolupráci odpovídající vašim možnostem na
Jonas.Vejdelek@fnmotol.cz
Za AG je k dispozici pro víc informací Dominika Klepková na klepkova@arcig.cz.

NG - Brněnská logická hra Brloh
Devátý ročník internetové týmové soutěže, pro maximálně čtyřčlenné týmy.
Nutná registrovace na stránkách soutěže nejpozději do 3. 11. 2024 (začátek prvního
kola).
Každý týden (počínaje 4. listopadem) zveřejní pořadatel na webu 10 logických úloh. 
Pro nejlepší týmy jsou připraveny zajímavé hodnotné ceny.
Podrobná pravidla a více informací o této hře najdete na webu. 

Týden Akademie věd ČR  4. – 10. 11. 2024 
Vědecký festival - přednášky, výstavy, akce na pracovištích, dokumentární filmy,
workshopy a mnohé další aktivity napříč celou republikou i všemi vědeckými obory.
Festival je určen jak studentům středních škol, tak široké veřejnosti,
Vstup na všechny akce je zdarma, některé vyžadují předchozí rezervaci.
Připomínáme také listopadové přihlášky na roční stáže Otevřená věda.

V této rubrice vám
zprostředkováváme zajímavé

nabídky jiných institucí. 
AG nenese odpovědnost za

průběh aktivit, na jejichž
organizaci se nepodílí.

https://www.arcig.cz/tema/prilezitosti
https://www.fnmotol.cz/prakticke-informace/dobrovolnicke-centrum/
https://brloh.math.muni.cz/
https://www.tydenavcr.cz/program/#c=0
https://www.tydenavcr.cz/program/#c=0
https://www.tydenavcr.cz/program/#c=0
https://www.tydenavcr.cz/program/#c=0
https://www.otevrenaveda.cz/cs/index.html
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Putování Prahou 2
Venkovní hra, zajímavá forma poznávací aktivity pro všechny generace.
Různé tematické trasy, nově např. “Hudební velikáni” nebo “Královské Vinohrady.”
Hráče čeká řada zajímavostí a úkolů, při kterých se mohou pobavit, projít se, zahrát
si, zasoutěžit a při tom se dozvědět mnoho nového. 
Zdarma, s možností účasti v soutěži o věcné ceny.

VG - Stipendia AFS pro studium v zahraničí
Programy AFS zahrnují umístění do hostitelské rodiny, zajištění školní docházky na
střední školu v zahraničí, doprovodný program, dopravu a pojištění po celou dobu
pobytu v zahraničí.
Studium v Německu s částečným stipendiem 

AFS nabízí stipendium na roční, semestrální nebo tříměsíční program       
v Německu.
Toto stipendium je připravováno ve spolupráci s Česko-německým fondem
budoucnosti.
Přihlaste na online infoschůzku o tomto stipendiu: 20 listopadu 2024.

Program Destination Unknown s částečným stipendiem
S tímto stipendiem můžete studovat v Africe, Asii nebo Latinské Americe,       
ale i v Evropě. V nabídce jsou programy semestrální a tříměsíční.
Toto stipendium je financováno organizací AFS.
Přihlaste se na online infoschůzku o tomto stipendiu: 10. prosince 2024.

O studiu naší absolventky v zahraničí s agenturou AFS si můžete přečíst zde.

Středoškolská odborná činnost (SOČ) na AG

Zajímá vás věda? Máte rádi výzvy? Kdy začít psát sočku? Jste na vyšším gymnáziu (kvinta
až septima) a už teď přemýšlíte o čem bude vaše maturitní práce? Nebo už víte o čem
psát, ale nevíte kudy na to? SOČ vám dává křídla! :) SOČ se mohou zúčastnit i letošní
maturanti. Termín odevzdání práce je přibližně stejný jako termín odevzdání sočky.
Středoškolská odborná činnost je celostátní soutěž odborných prací talentovaných
studentů českých středních škol, pořádaná každoročně od roku 1978. U nás na gymnáziu
se jí pravidelně účastní několik studentů také! I vy můžete být jedním z nich. Soutěž je
vícekolová. Studenti přihlašují své práce nejprve do školního kola, které probíhá formou
prezentace vlastních výsledků práce mladším studentům (konec února). Další kolo je již
krajského (duben/květen) a nakonec na celostátní přehlídku (konec června). Celostátní
kolo bude probíhat letos v Teplicích. 
Výhod účasti na SOČce je mnoho: například to, že budete mít předpřipravenou maturitní
práci ještě před vstupem do oktávy. V oktávě pak budete mít větší prostor pro přípravu na
přijímačky, maturitu aj. Pokud vás bude práce bavit, dostanete se mezi lidi podobně
zaměřené, nebo přímo na odborné/vědecké pracoviště zabývající se danou tématikou.
Ověříte si nanečisto, že vybrané téma je to pravé, nebo také že není a bude lepší se vydat
jinou cestou. 
Pokud se chcete dozvědět více: https://www.soc.cz/soc-krok-za-krokem/
Nebo navštivte kabinet 406, či napište své dotazy na grecova@arcig.cz

-Marcela Grecová

https://www.arcig.cz/tema/prilezitosti
https://putovani.praha2.cz/
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/2xqavE6BMsqwxequBI4fZA~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QpaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0aXBlbmRpdW0tZG8tbmVtZWNrYS9XA3NwY0IKZw6wVxJnwlpsfFISZ3ltbmF6aXVtQGFyY2lnLmN6WAQAAPW0
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/2xqavE6BMsqwxequBI4fZA~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QpaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0aXBlbmRpdW0tZG8tbmVtZWNrYS9XA3NwY0IKZw6wVxJnwlpsfFISZ3ltbmF6aXVtQGFyY2lnLmN6WAQAAPW0
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/oaY2pU74ba3x3j01z3g42A~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QbaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0YXJ0ZXIvVwNzcGNCCmcOsFcSZ8JabHxSEmd5bW5heml1bUBhcmNpZy5jelgEAAD1tA~~
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/oaY2pU74ba3x3j01z3g42A~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QbaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0YXJ0ZXIvVwNzcGNCCmcOsFcSZ8JabHxSEmd5bW5heml1bUBhcmNpZy5jelgEAAD1tA~~
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/oaY2pU74ba3x3j01z3g42A~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QbaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0YXJ0ZXIvVwNzcGNCCmcOsFcSZ8JabHxSEmd5bW5heml1bUBhcmNpZy5jelgEAAD1tA~~
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/OMzBhFHwqghYXnqaTQ5RyA~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QnaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L2Rlc3RpbmF0aW9uLXVua25vd24vVwNzcGNCCmcOsFcSZ8JabHxSEmd5bW5heml1bUBhcmNpZy5jelgEAAD1tA~~
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/oaY2pU74ba3x3j01z3g42A~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QbaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0YXJ0ZXIvVwNzcGNCCmcOsFcSZ8JabHxSEmd5bW5heml1bUBhcmNpZy5jelgEAAD1tA~~
https://go.sparkpostmail2.com/f/a/oaY2pU74ba3x3j01z3g42A~~/AAA-fAA~/RgRo9NynP0QbaHR0cHM6Ly93d3cuYWZzLmN6L3N0YXJ0ZXIvVwNzcGNCCmcOsFcSZ8JabHxSEmd5bW5heml1bUBhcmNpZy5jelgEAAD1tA~~
https://www.arcig.cz/clanky/2023/studium-v-zahranici-linda-x-souckova-finsko
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C5%A0kola
https://cs.wikipedia.org/wiki/Kraje_v_%C4%8Cesku
https://cs.wikipedia.org/wiki/%C4%8Cesko
https://www.soc.cz/soc-krok-za-krokem/
mailto:grecova@arcig.cz
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Jedním z hlavních cílů programu DofE (Mezinárodní cena vévody z Edinburghu) je rozvíjet
klíčové dovednosti v oblastech dobrovolnictví, sportu a osobních schopností. Se dvěma
účastníky tzv. Zlaté expedice, která završuje nejvyšší úroveň programu, Alžbětou a Jakubem,
jsme mluvili o jejich zážitcích.
Alžběta se pro účast v programu rozhodla hlavně kvůli plánům studovat na univerzitě ve Velké
Británii. Jak sama vysvětluje, DofE se tam při přijímacích řízeních očekává. „Pomůže mi to nejen
do životopisu, ale i při přihláškách na zahraniční univerzity, kde je to běžné,“ uvedla Alžběta.    
I když v Česku tak velký význam mít nemusí, v západní Evropě je program známý a může se
hodit. „Je dobré s tím začít už během střední školy, ne to začít řešit ve chvíli, kdy vyplňuji
přihlášku a zjistím, že něco takového potřebuju.“
DofE vnímá jako příležitost rozšířit si nenásilně obzory ve volnočasových aktivitách, včetně
oblasti dobrovolnictví. Alžběta si mj. našla zajímavou dobrovolnickou zkušenost v Drážďanech,
kde pracovala v kavárně pro imigranty pod záštitou místního divadla.
Obecně pro ni DofE bylo možností, se rozvíjet v aktivitách, které už měla rozběhnuté, aniž by
musela hledat zcela nové činnosti, což jí ušetřilo čas. „Možná, že pro někoho, kdo sám ještě tolik
koníčků nebo jiných činností nemá, by DofE mělo ještě větší dopad,“ říká. „Každopádně DofE
člověku pomůže se naučit si svůj čas lépe strukturovat, dává nějaký rámec a motivaci.“
V programu se účastníci musí věnovat třem hlavním oblastem – dovednosti, dobrovolnictví a
sportu. Pro dovednost si vybrala hru na lesní roh, které si již věnovala, ale DofE pro ni bylo
motivací se věnovat náročnějším skladbám. Sport a dobrovolnictví spojila díky aplikaci od
ČEZu, kde sbírala body za sportovní aktivity, za něž následně firma podporovala různé
dobročinné projekty.
Jakub se zapojil do DofE se spolužáky, kteří chtěli vyzkoušet něco nového a získat certifikát.
Přiznává ale, že ten pro něj osobně nemá takový význam, protože se plánuje zaměřit na
technické obory, kde se přijímá spíš na základě prospěchu. „Certifikát asi nevyužiju, pro mě je to
spíš takové zpestření,“ říká.

Zlatá expedice DofE

https://www.arcig.cz/tema/prilezitosti
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Jako sportovní aktivitu si Jakub vybral lezení, což byla aktivita, které se už dlouho věnoval.    
Z dovedností si zvolil origami. Dobrovolnická činnost u něj rovněž spočívala ve sbírání bodů    
do aplikace ČEZu. Sám přiznává, že ho překvapilo, že se toto jako dobrovolnictví započítávalo.
„Pokud to neděláte jen kvůli certifikátu, asi je lepší si vymyslet něco přínosnějšího,“ hodnotí.
„Určitě bych zájemcům doporučil začít s bronzovou úrovní. Není tak časově náročná a když vás
to bude bavit, můžete pokračovat i na další úrovně. Přeci jenom dělat nějakou aktivitu z
povinnosti může člověka po čase začít odrazovat.“
Vyvrcholením účasti DofE je tzv. expedice. Trojice studentů z AG s kamarádkou z jiné školy se
vydala do Brd, kde šli po stopách zaniklých vesnic v oblasti bývalého vojenského prostoru mezi
Mirošovem a Zaječím.
Expedice byla poměrně fyzicky náročná, ale hlavní výzvy ležely jinde. Expedici bylo potřeba
velmi podrobně naplánovat,“ vysvětluje Jakub. „Nesměli jsme mít mobily, zároveň jsme se
museli setkávat s profesorkami Kaderovou a Horou ve stanovené časy na stanovených
místech, což bylo trochu nepohodlné.“ Alžběta zmiňovala jako zajímavou zkušenost podílení se
na organziaci s lidmi, které do té doby neznala příliš blízce, včetně Adély, kterou znala pouze    
z týdenní letní akademie Discover. Výzvou pro ni bylo rovněž mapování pochodu, ačkoliv má
zkušenosti z dřívějších puťáků a orienťáků. „Celkově jsem byla moc spokojená,“ shrnuje svůj
zážitek.

https://www.arcig.cz/tema/prilezitosti


Přírodovědné
okénko

        Kabinet fyziky se představuje

Kabinet fyziky na Arcibiskupském gymnáziu tvoří zkušená předmětová vedoucí Jiřina
Cvachová, dále Lukáš Bernard a Marcela Grecová. Do našeho týmu od září přišla Marta
Nocarová (nyní Kubišová). Její svěží přístup a nadšení pro fyziku přináší do kabinetu nový vítr.
I když je Marta u nás nová, rychle se zapojila. 
Výuka fyziky je postavena na kombinaci tradičních a moderních výukových postupů. Učitelé
hojně využívají aktivizační metody, které zahrnují skupinové projekty, diskuse, IT      
a samostatnou práci studentů na řešení problémů. Tímto podporují kritické myšlení      
a samostatnost studentů, čímž se snaží rozvíjet jejich hlubší pochopení fyzikálních principů.
Jedním z klíčových prvků výuky jsou laboratorní práce. Studenti zde mají možnost aplikovat
teoretické znalosti do praxe, což jim umožňuje lépe pochopit složité fyzikální jevy
prostřednictvím experimentů. Laboratorní úlohy jsou různorodé a pokrývají širokou škálu
oblastí – od základních měření v mechanice po experimenty z oblasti optiky nebo elektřiny.
Tyto praktické aktivity jsou zásadní pro to, aby studenti získali nejen teoretické vědomosti, ale      
i dovednosti nezbytné pro provádění fyzikálních výzkumů. Plán laboratorních prací je pevně
daný. 
Na vyšším stupni mají studenti se zájmem o fyziku možnost zapojit se do seminářů. V kvintě      
a sextě je to v rámci přírodovědného semináře a zaměřujeme se na prohloubení učiva
pomocí laboratorních prací, pracovních listů nebo setkání s odborníky. V septimě už se jedná
o prohlubování znalostí v tématech potřebných k hlubšímu studiu fyziky. Seminář v oktávě je
zaměřený na přípravu k maturitě.
V kabinetu fyziky se dbá také na podporu individuálních zájmů studentů. Učitelé motivují
studenty, kteří mají zájem o fyziku, k zapojení do různých fyzikálních soutěží a olympiád,      
a poskytují jim při tom podporu a vedení. Díky této individuální podpoře si mnozí studenti
prohlubují své znalosti a rozvíjejí svůj zájem o vědu a techniku.
Celý kabinet tak tvoří vyváženou kombinaci zkušeností a nových nápadů, což obohacuje
celkovou atmosféru a přístup k výuce ve škole. 

S pomocí AI napsaly Jiřina Cvachová, Marcela Grecová a Marta Nocarová (nyní Kubišová)      
1. října 2024



Primy měly laboratorní práci z fyziky
na téma vlastnosti látek. Někteří žáci
si doma vyzkoušeli i pokus s difuzí
čaje.
Sekundy absolvovaly svou první
laboratorní práci z biologie na téma
“Ptáci”. Zkoumaly stavbu ptačího
vejce a peří. Zahráli si také hru
Tripleto, která jim pomohla lépe
poznat vybrané druhy brouků. Ve
skupinách navíc vytvořily plakáty        
o různých skupinách savců.

Škola má nové obyvatele: v biologické
laboratoři se zabydlel pár mladých
užovek červených. Tento hodný, krásný
a nejedovatý had žije v přírodě ve
Střední Americe, u nás ve stylovém
teráriu. Těší se na hezká jména a na
přátelský kontakt se studenty.

Tercie si v rámci laboratorní úlohy měřily
vlastní výkon při běhání po schodech.
Kvarty si prakticky ověřily, že kolem vodičů     
s proudem vzniká magnetické pole a že Země
je vlastně jeden velký magnet. 
V biologii jsme si abstraktní učivo o buňkách
zpestřili strategickou deskovou hrou “Cesta do
nitra buňky” a zkoumali jsme stavbu tkání,
konkrétně kostní tkáně.
Dále obě kvarty absolvovaly praktické cvičení   
s tematikou hub, kdy jsme pozorovali     
a porovnávali různé typy plodnic mnoha druhů
našich hub. Velký dík za pomoc se sběrem
různých typů plodnic patří panu učiteli Pavlu
Vávrovi ze ZŠ Antonína Čermáka; k vidění byly
nejen klasiky typu hřib dubový, troudnatec
kopytovitý, václavka obecná nebo padlí, ale     
i exoticky vypadající (úplně fialová) lakovka
ametystová, nebo třeba voskovička citronová   
s drobnými, jasně žlutými plodničkami.



V sekundách i kvintách jsme se zaměřili na
zkoumání pohybu. Zatímco sekundy honily
lvíčka s kolečky po podlaze, kvinty se věnovaly
pohybu šneka a v obou případech jsme
vypočítali jejich rychlost. 

Jedna sexta absolvovala v chemii první
laboratorní práci na téma “Komplexní
sloučeniny”. Druhá  si zahrála simulační rolovou
hru “Důl Hlubina”, která se zaměřila na složitou
problematiku uzavírání uhelných dolů.

Septimy v chemii prezentovaly postery               
o derivátech karboxylových kyselin a doplnily je
modely těchto sloučenin, které sestavily ze
stavebnice.

V biologii jsme na herní simulaci demonstrovali
ne/vhodnost pohlavního a nepohlavního
rozmnožování v různých typech prostředí.

S přírodovědným seminářem jsme zkoumali
plody v Riegrových sadech a obdrželi jsme
první misi v rámci CO2 ligy.

https://co2liga.cz/


Ve druhé polovině září sextáni a septimáni
navštívili v rámci německé jazykové výměny
Porýní, naše partnerské gymnázium sv. Anděly         
v Bad Münstereifelu. 

Podrobnosti v článku na webu školy.

Na přelomu září a října navštívilo AG 25 žáků             
z gymnázia v Ebermannstadtu, na naší straně se       
o ně starali naši kvintáni a také několik kvartánů
němčinářů. 
Již nyní se těšíme se na druhou část výměny      v
květnu 2025, kdy pojedeme do Eberu. 

V obou případech mnohokrát děkujeme za
finanční podporu Česko-německému fondu
budoucnosti!

Krátké zprávy
[dojč]

 - 
Kurze 

Nachrichten
Deutsch

 Na Nj to opět žilo!

Kolín nad RýnemKolín nad Rýnem

Naši oktaváni mají za sebou písemnou DSD II nanečisto. Držíme palce s přípravou na
echt písemnou i ústní zkoušku v listopadu!

https://www.arcig.cz/clanky/2024/nemecka-vymena-do-badu


AG + Eber - návštěva zooAG + Eber - návštěva zoo

 Kutná Hora - Expedice AG a Eber Kutná Hora - Expedice AG a Eber

https://drive.google.com/open?id=1RRKzNd1ua5mgkP4ptfh82nyokOkqPRV7
https://drive.google.com/open?id=1RRKzNd1ua5mgkP4ptfh82nyokOkqPRV7


Kreativní workshop v BaduKreativní workshop v Badu

V říjnu již tradičně probíhá Festival německého filmu, který nabízí řadu filmů německé
provenience, které nejsou v České republice běžně ke shlédnutí. Projekci filmu Das
Lehrerzimmer v kině Lucerna navštívila německá polovina 5. A.

Němčináři a němčinářky ze 7. A a 7. B zažili vzrušující cestu do historie skrze německý
snímek Ballon. Příběh o odvážném útěku za svobodou vtáhl všechny do děje a poskytl
nezapomenutelný zážitek!

-Jana Ginzelová



IVT

V rámci výuky hardwaru v hodinách informatiky a výpočetní techniky měli studenti kvart
příležitost podívat se dovnitř stolního počítače. Cílem bylo počítač rozebrat a zjistit, z čeho se
skládá zařízení, které snad každý z nás používá na denní bázi. Žáci byli rozděleni do malých
skupin, z nichž každá se nořila do útrob vlastního stroje. Abstraktní představy si tak studenti
mohli doplnit konkrétní zkušeností.



Říjen na AG

Ohlédnutí za
uplynulým měsícem

Dne 10. října proběhl na půdě gymnázia první benefiční swap. Přestože kvůli chřipkovému
období nám nečekaně prořídly řady dobrovolníků, o to větší úsilí a nadšení prokázali ostatní    
a patří jim hluboký obdiv a dík. Část štendrů nám bezplatně zapůjčila nezisková organizace
Zerowasters, která se věnuje vzdělávání veřejnosti v oblasti vzniku zbytečného odpadu     
a provozuje reuse centrum Libre na Praze 8. 
Na našem swapu se tentokrát nasbíralo celkem 15 pytlů oblečení a ohromná krabice knih pro
Diakonii Broumov. Ředitelka Dívčí katolické střední školy si pro své žákyně vybrala krabici
praktických potřeb do jejich kuchyně, ve které vždy jeden ročník vaří ostatním. Část věcí byla
přesměrována do charitativního obchůdku, zbylé talířky byly svěřeny septimám, aby na nich
mohly servírovat svačinky místo jednorázového nádobí. Mix zbylých hrnečků byl věnován do
Azylového domu pro rodiny s dětmi na Praze 4. 
Na modernizaci gymnázia se tentokrát vybralo 11 346 Kč. Dobrovolníci z řad rodičů, studentů,
absolventů i příznivců se shodli, že akci rádi zopakují. Děkujeme všem, kdo se přišli neformálně
setkat (tedy i našemu kavárníkovi, panu řediteli), a těšíme se na další setkání v úterý     
11. března 2025. Detaily akce budou upřesněny později, ale formát bychom rádi zachovali.

-Lenka Janovská, Dominika Klepková

https://www.google.com/url?q=https://fb.me/e/25dN9SkfO&sa=D&source=editors&ust=1729793853226557&usg=AOvVaw1Yoh2g3KtQqs8Ew_H-Hhu2


Jako každý rok se naši žáci a žákyně zúčastnili sbírky Bílá pastelka. AG bylo jedna z 15 škol v
Praze, která vybírala ve spolupráci s Tyfloservisem. Ve Středočeském kraji pomáhalo 18 škol.
Dohromady bylo Praze 216 dvojic dobrovolníků a dobrovolnic. Všem děkujeme za jejich
nasazení a dárcům za příspěvky!

Bílá pastelka 2024

Krátké video ze sbírky najdete na našich sociálních sítích.

https://www.facebook.com/arcig/videos/1058600705567091


Přihlašte se k odběru newsletteru 
zde

Sledujte i náš web a sociální sítě:

http://facebook.com/arcig
http://instagram.com/arcigpraha
http://eepurl.com/iyqB6g
https://www.arcig.cz/

